



# CEP - KAS - Monitoring Sahel

By Pieter Van Ostaeyen

(December 16, 2022 – December 23, 2022)

(note: due to the amount of pictures and video-material available, we had to make a selection)

### **December 16:**

an-Naba' 369

Translation: Dozens killed and wounded in the ranks of the al-Qaeda militia in new clashes with the soldiers of the Caliphate in northern Mali.

The soldiers of the Caliphate killed and wounded dozens of militia-members of the unbelievers of al-Qaeda, and captured six others, during heavy clashes that broke out after an attempt of the unbelieving militia to attack the base of the Mujahidin and their (local) helpers in (Gao), north-eastern Mali. In more detail, by the grace of God Almighty, on Wednesday 12 Jumada al-'Ula, the soldiers of the Caliphate clashed with a large number of the unbelieving al-Qaeda militia. The attack took place on the road to the encampment of the Mujahidin and their (local) helpers near the village of (Tadgalalat), in the area of (Tisit) in (Gao), in north eastern Mali. During the clashes multiple weapons and explosives were used.

# عشـرات القـتلــى والــجرحــى فــى صفوف ميليشيا (القاعدة) باشتباكات جديدة مع جنود الخلافة شمال مالى

عشرات القتلى والجرحى في صفوف للمجاهدين وأنصارهم بمنطقة ميليشيا (القاعدة) المرتدة وأسروا (غاو) شمال شرقى مالى. ستة آخرين، خلال اشتباكات وفي التفاصيل، بتوفيق الله

عنيفة اندلعت لدى محاولة تعالى اشتبك جنود الخلافة

في يوم الأربعاء (١٣/ جمادي الأولى) مع حشودات كبيرة ليليشيا (القاعدة) المرتدة، كانت في طريقها إلى مهاجمة مواقع للمجاهدين وأنصارهم قرب بلدة (تادجالالت) بمنطقة أوقع جنود الخلافة بولاية الساحل الميليشيا المرتدة مهاجمة مواقع (تيسيت) في (غاو) شمال شرقي مالي، حيث استمرت الاشتباكات بمختلف أنواع الأسلحة والقذائف

التفاصيل ص٦

كانت في طريقها إلى مهاجمة مواقع للمجاهدین وأنصارهم قرب بلدة (تادجالالت) بمنطقة (تیسیت) في (غاو) شمال شرقي مالي، حيث استمرت الاشتباكات بمختلف أنواع الأسلحة والقذائف الصاروخية عدة ساعات، وأسفرت عن سقوط أكثر من ١٠٠ قتيل في صفوف المرتدين وإصابة العشرات وأسر ستة آخرين وقتلهم لاحقاء واغتتم المجاهدون كمية من الذخائر والأسلحة المتنوعة،

# عشرات القتلى والجرحى فى صفوف ميليشيا (القاعدة) باشتباكات جديدة مع جنود الخلافة شمال مالى



## iii ولاية الساحل

أوقع جنود الخلافة بولاية الساحل عشرات القتلي والجرحى في صفوف ميليشيا (القاعدة) المرتدة وأسروا ستة آخرين، خلال اشتباكات عنيفة أندلعت لدى محاولة الميليشيا المرتدة مهاجمة مواقع للمجاهدين وأتصارهم بمنطقة (غاو) شمال شرقى مالي.

#### منة قتيل على الأقل وأسر ستة آخرين

وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى اشتبك جنود الخلافة في يوم الأربعاء (۱۲/جمادي الأولى) مع حشودات كبيرة ليليشيا (القاعدة) المرتدة،



#### الجيش المالى يتدخل ويقصف تمركزات المجاهدين

ولله الحمد والمنَّة.

وكشفت مصادر الجاهدين أنه في أثناء المعركة مع حشودات (القاعدة)، تدخلت طائرات الجيش المالي المرتد، وقصقت بغارات كثيفة تمركزات وأكمنة للمجاهدين في محيط المنطقة، ما تسبب بمقتل عدد منهم -تقبلهم الله تعالى-.

جدير بالذكر أنّ ميليشيا (القاعدة) كثَّفت مؤخرا من استهدافها وعوام المحسوبين عليهم، وذلك بالاستعانة بأفراد القبائل والميليشيات العرقية، حيث تعمد إلى استغلال الخلافات القبلية في تأجيج حربها ضد



**Translation:** An attack on a Nigerian army camp with mortars in north-eastern Nigeria.

The soldiers of the Caliphate in the Western-Africa Province this week attacked an army camp in north-eastern Nigeria. In detail: by the grace of God Almighty, on Sunday, 17 Jumada al-'Ula, the soldiers of the Caliphate attacked an army camp of the unbelieving Nigerian army in the village of (Wagiroko) in the area of (Borno), with five mortar shells. Pictures shared by ISWAP's media branch showed the impact.

Last week the soldiers of the Caliphate already killed and wounded a number of Nigerian soldiers, attacked an army camp and destroyed their equipment in three separate attacks in the area of (Borno) in north eastern Mali.



# قصف معسكر للجيش النيجيرى بقذائف الصاون شمال شرق نیجیریا

غرب إفريقية صورا توثق القصف،

#### الأسبوع الماضى

ولاية غرب إفريقية

قصف جنود الخلافة بولاية غرب ولله الحمد والمنة. إفريقية هذا الأسبوع معسكرا للجيش النيجيري شمال شرق نيجيريا. وتفصيلا، بتوفيق الله تعالى استهدف وكان جنود الخلافة بولاية غرب إفريقية جنود الخلافة في يوم الأحد (١٧/ قد قتلوا وأصابوا خلال الأسبوع الماضي جمادى الأولى) معسكرا للجيش عددا من عناصر الجيش النيجيرى النيجيري المرتد، في بلدة (واجيروكو) وهاجموا معسكرا ودمروا آلية لهم، بمنطقة (برنو)، بخمس قذائف بثلاث هجمات منفصلة بمنطقة (برنو) هاون، ونشر المكتب الإعلامي لولاية شمال شرقي نيجيريا.

ISWAP (Nigeria – 3 pictures)

(Note: two graphic pictures of killed Nigerian soldiers have been omitted from this overview)

<u>Translation:</u> Two weapons captured after clashes of the soldiers of the Caliphate with the Nigerian army close to the village of (Boratai) in the are of (Borno)



• ISWAP (clashes AQ 7/12) video (0:31 min)

<u>Translation:</u> Footage of clashes between the Islamic State and al-Qaeda militia, 7 December, near the village of (Tadgalalat) near (Gao), northern Mali.

جانب من اشتباكات مقاتلي الدولة الإسلامية مع ميليشيا القاعدة بتاريخ (7/ديسمبر) قرب قرية "تاحجالالت" بإقليم "غاو" شمالي مالي 16/12/2022

• JNIM a report of attacks on civilians by the Burkanibe army in the market of Yobe

<u>Translation:</u> On Friday 15 Jumada al-'Ula, 1444, December 9, 2022, the Burkinabe army conducted an attack on the market of (Yota) (Wahifori). 60 to 100 civilians were killed.

#### منطقة بوركين

#### بسم الله الرحمن الرحيم



# قام الجيش البركيني بالهجوم الوحشي ضد الامدنيين في سوق (يوبا

في يو م الجمعة 15 جمادى الأولى 1444هـ الموافق 09 ديسمبر 2022م قام الجيش البركيني بالهجوم على سوق (يوتا) الذي تبعد من (واهيقورا) حوالى 10 أوبضعة 10 كلم ضد المدنيين العزّل وقتلوا فيهم الكثير لايعلم عددهم حتى الآن ويقدرهم بعض سكان القربالمجاورة من 60 إلى 100 قتيل ومعتقل إنالله وإناإليه راجعون هكذا هوحالهم دائما عند عجزهم وفشلهم عن صد هجمات المجاهدين يرجعون إلى المدنيين العزل فيقتلون فيهم ويعتقلون لان فشلهم وعجزهم ووحشيتهم توهنم إليهم أنهم ينتقمون من المجاهدين فلينتظرون منهم ماهو أدهى وأمر والعاقبة لعباد الله المتقين

منير الفرسان| الجناح الإعلامي لـ «ووسسة «الزلاقة» جماعة نصرة الإسلام والمسلمين»

20جمادي الاولى1444هـ / 14ديسمبر022

25,430

### **December 17:**

Video JNIM KILO10 (17:30 min)

<u>Translation:</u> Battle with the Khawarij (ISIS) on kilometre 10 south of (Tisi) in the area of (Harum)



• ISGS (Wilayat as-Sahil) clashes JNIM (20 pics)

<u>Translation:</u> Clashes of the soldiers of the Caliphate with unbelieving al-Qaeda militia near the village of (Tadgalalat) in the area of (Tisit) in (Gao), northern Mali











(Note: two graphic pictures of about a dozen killed JNIM fighters have been omitted from this overview)

#### **December 19:**

• ISWAP – attack Dikoa (Nigeria)

<u>Translation:</u> Western Africa Province. Monday 25 Jumada al-'Ula 1444 By the glory of God Almighty, yesterday, the Mujahidin fought a murtad (unbelieving) Nigerian army patrol in the village of (Dikwa) in the area of (Borno). [They used] machine guns and killed two of them. Praise be God



و لاية غرب إفريقية بتوفيق الله تعالى، اشتبك جنود الخلافة مع دورية للجيش النيجيري المرتد، في بلدة (ديكوا) بمنطقة (برنو) أمس، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل عنصرين، ولله الحمد

## **December 20:**

ISWAP – attack on Christians (Nigeria)



ولاية غرب إفريقية بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة قرية (جوهي) النصرانية بمنطقة (برنو) أمس، وأحرقوا كنيسة و لاية غرب إفريقية بتوفيق الله تعالى، و 6 منازل لهم واغتنموا بعض ممتلكاتهم، وعادوا إلى مواقعهم سالمين، ولله الحمد

### **December 21:**

ISWAP – attack on Christians (Nigeria) (5 pics)

<u>**Translation:**</u> Burning Christian houses in (Gohi), in the area of (Borno)





# **December 22:**

ISWAP – bay'a video (10:51 mins), pledges of allegiance to the new Caliph of The Islamic State











